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Wniosek	

W	 związku	 z	 otwarciem	 w	 dniu	 22	 grudnia	 2020	 roku	 fragmentu	 drogi	 ekspresowej	 S2,	 będącej	
częścią	Południowej	Obwodnicy	Warszawy,	 	jako	mieszkańcy	osiedla	Zbójna	Góra	w	dzielnicy	Wawer	
m.st.	 Warszawy,	 wnosimy	 o	 dotrzymanie	 składanych	 publicznie	 deklaracji	 inwestora	 dotyczących	
montażu	 ekranów	 zabezpieczających	 nas	 przed	 hałasem	 i	 zanieczyszczeniami.	 Prosimy	 o	 pilną	
weryfikację	 wprowadzonych	 przez	 wykonawcę	 zmian	 ze	 względu	 na	 odczuwaną	 już	 na	 obecnym	
etapie	 wadliwość	 zastosowanych	 rozwiązań	 pozostawiających	 bez	 ochrony	 sąsiadujący	
Młodzieżowy	Ośrodek	Socjoterapii	Nr	8	oraz	pobliskie	 tereny	wolnostojących	domów	mieszkalnych.	
Wnosimy	niniejszym	o	zamontowanie	wysokich	ekranów	akustycznych	przed	ostatecznym	odbiorem	
POW,	 zgodnie	 z	 prezentowanym	 mieszkańcom	 w	 trakcie	 konsultacji	 projektem	 dla	 terenu	
przylegającego	do	Zbójnej	Góry	w	Radości,	dzielnica	Wawer.	

Wzdłuż	trasy	są	już	fragmentarycznie	zamontowane	ekrany	akustyczne,	jednak	montaż	tylko	po	jednej	
stronie	lub	ich	brak	na	pozostałym	odcinku	jest	powodem	podwyższenia	emisji	i	wzmocnienia	hałasu	
na	terenie	wykorzystywanym	przez	dzieci	z	Młodzieżowego	Ośrodka	Socjoterapii	Nr	8	i	na	pobliskim	
obszarze	 zabudowanym	 wolnostojącymi	 budynkami	 mieszkalnymi.	 Część	 obwodnicy	 pozbawiona	
ekranów	 akustycznych	 przebiega	 w	 niewielkiej	 odległości	 od	 budynków	 mieszkalnych,	 przy	 czym	
mimo	 niepełnego	 jeszcze	 obciążenia	 ruchem	 negatywny	 wpływ	 drogi	 ekspresowej	 jest	 obecnie	
również	 odczuwalny	 nawet	 w	 strefie	 sięgającej	 poza	 ulicę	 Rawicką.	 Lista	 z	 podpisami	 niniejszego	
wniosku	 gromadzi	 tych	 mieszkańców,	 którzy	 z	 powodu	 trudnego	 do	 wytrzymania	 hałasu	 są	
zdeterminowani	 by	 wyegzekwować	 publicznie	 założone	 deklaracje.	 Na	 liście	 wpisane	 są	 adresy	
dotkniętych	hałasem	nieruchomości	mieszkalnych.	



Już	 obecnie	 przy	 ograniczonym	 natężeniu	 ruchu	 brak	 ekranów	 negatywnie	wpływa	 na	 jakość	 życia	
dzieci	 z	 Ośrodka	 i	 okolicznych	mieszkańców,	 a	 należy	mieć	 na	 uwadze,	 że	 po	 otwarciu	 tunelu	 pod	
Ursynowem	 ruch	 samochodowy	 (w	 tym	 samochodów	 ciężarowych),	 znacznie	 się	 zwiększy,	 a	 tym	
samym	 negatywny	 wpływ	 hałasu	 i	 dźwięków	 na	 tereny	 sąsiednie	 będzie	 jeszcze	 trudniejszy	
do	wytrzymania.	

Na	 terenie	Zbójnej	Góry,	przy	ul.	Podmokłej	4,	w	odległości	niespełna	150	m	od	drogi	ekspresowej	
znajduje	 się	Młodzieżowy	Ośrodek	 Socjoterapii	 nr	 8,	w	 skład	 którego	wchodzi	 szkoła	 i	 internat	 dla	
dzieci	 i	 młodzieży	 z	 trudnościami.	Miejsca,	 w	 których	 przebywają	 dzieci,	 są	 w	 polskich	 przepisach	
szczególnie	 chronione,	 natomiast	 dzieci	 przebywające	 w	 ośrodku	 wymagają	 zwiększonej	 uwagi	 i	
spokoju.	 Nie	 można	 dopuścić	 by	 oszczędności	 w	 nakładach	 inwestycyjnych	 realizowanych	 przez	
instytucje	Państwa	narażały	dzieci	na	stały	uciążliwy	hałas	i	zanieczyszczenia.	

Mamy	 świadomość,	 iż	 realizacja	 nowoczesnej	 infrastruktury	 drogowej	 jest	 niezbędna,	 jednak	
dostępne	 rozwiązania	 technologiczne	mogą	 i	muszą	w	 sposób	 istotny	 ograniczać	 negatywne	 skutki	
zanieczyszczenia	środowiska	hałasem,	którego	jesteśmy	odbiorcami.	Dopuszczalny	poziom	hałasu	na	
terenie	 gdzie	 zlokalizowany	 jest	 ośrodek,	 w	 którym	 przebywają	 dzieci	 jest	 regulowany	 przepisami	
prawa,	 podobnie	 jak	 na	 terenie	 z	 wolnostojącymi	 domami	mieszkalnymi.	Wnosimy	 o	 bezzwłoczne	
przywrócenie	obiecanej	publicznie	wersji	inwestycji	i	w	konsekwencji	jak	najszybszy	montaż	wysokich	
ekranów	 akustycznych	 wzdłuż	 drogi	 ekspresowej	 S2	 na	 terenie	 przylegającym	 do	 Zbójnej	 Góry	 w	
Radości,	 dzielnica	Wawer.	 Liczymy,	 że	 podpisany	przez	 niemal	wszystkich	mieszkańców	dotkniętych	
naruszeniem	prawa	wniosek	 sprawi,	 że	 dynamiczne	działania	GDDKiA	 zlikwidują	 problem	 i	wszyscy	
będziemy	się	cieszyć	z	pozytywnych	efektów	tej	ważnej	komunikacyjnej	inwestycji.	
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